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Protokół Nr ORN.0012.3.4.2015 
posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 25 marca 2015 r. 
 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski. 

 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Inez Castellaz – Styczyńska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Elżbieta Rękawek, 

 inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Alicja Mieszuk, 

 przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Ponadto na posiedzenie komisji przybył: 

 Prezes Stowarzyszenia „Otwarte Drzwi” w Olecku - Wojciech Bojar. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

otworzył posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia. Zgłosił wniosek o ujęcie  

w porządku punktu Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wolne wnioski. 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.3.3.2015 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.3.3.2015 z posiedzenia komisji 

odbytego w dniu 23 lutego 2015 r.  
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Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

poinformował, że zgodnie z odpowiednimi przepisami Burmistrz zwrócił się  

do Przewodniczącego Rady z informacją, że radna Renata Dunaj prowadzi działalność  

na mieniu gminy. Są opinie prawne na ten temat – dwie Kancelarii obsługującej Urząd  

oraz przedstawiona przez radną. O sprawie ostatecznie zdecyduje Wojewoda. Radni powinni 

przegłosować projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

wydaje mu się, że prawnik nie chciał po prostu wycofać się z pierwszej wydanej opinii.  

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

stwierdził, że decyzja radnych w tym momencie nie będzie miała znaczenia, skoro sprawę 

rozstrzygnie Wojewoda. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

z tego co pamięta, w przypadku kiedy Rada nie podejmie uchwały, Wojewoda skieruje  

do radnych pismo o podjęcie uchwały, a jeśli ponownie radni jej nie podejmą, Wojewoda  

sam podejmie decyzję. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 1 głosie wstrzymującym i 5 głosach przeciw negatywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej. 

 

b) projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

ze względu na fakt, że inwestor złożył pismo, w którym zrezygnował z trzech planowanych 

lokalizacji wiatraków, należy nanieść odpowiednie poprawki w studium, a następnie wyłożyć 

studium do publicznego wglądu. Wobec powyższego na najbliższej sesji projekt uchwały 

zostanie zdjęty z porządku obrad. Za około 3 miesiące wrócimy do projektu uchwały 

z nowymi zapisami. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja nie opiniowała projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w centralnej części miejscowości 

Olecko - Kolonia 
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Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Alicja Szałkowska 

wyjaśniła, że teren objęty miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego  

jest przeznaczony na cele mieszkaniowe. Plan powstał w 2002 roku, w tej części w ogóle nie 

został zrealizowany. Właściciel gruntów nie sprzedał ani jednej działki pod zabudowę 

mieszkaniową. Sąsiednia firma podpisała wstępną umowę sprzedaży na wszystkie tereny  

od osoby fizycznej aż do obwodnicy w celu poszerzenia działalności pod prowadzoną 

produkcję drzewną. Jest to obszar 13 ha. To ustalenie jest zgodne z projektem studium,  

gdzie jest zapisane, że tereny za obwodnicą są przeznaczone na cele produkcyjno-usługowo 

-przemysłowe. Jednocześnie z procedowaniem tego planu firma złożyła wniosek o włączenie 

tych terenów do Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej tak jak grunt  

po drugiej stronie, gdzie w tej chwili jest procedowany plan miejscowy na dwie działki, które 

też firma zamierza nabyć. Dodatkowo stworzonych zostanie 100 nowych miejsc pracy.  

Jest to przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu, nie zmiana. Jest to tak duży teren 

objęty planem, że po podjęciu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu, 

poprzedni plan w tej części straci ważność. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy w pobliżu terenu planowanej inwestycji są zabudowania. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że zabudowania są po drugiej stronie obwodnicy. Dodała, że w stosunku  

do szeregu działek przy obwodnicy, które Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 

nabyła od osoby fizycznej, gmina ureguluje stan prawny użytkowania. Obecnie te działki  

są przeznaczone w planie pod zabudowę mieszkaniową, co jest absurdem, ponieważ stanowią 

pas drogowy. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zastanawia się, czy inwestycja nie będzie uciążliwa podobnie jak wiatraki. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Alicja Szałkowska 

wyjaśniła, że przy takim przeznaczeniu terenu bezwzględnym wymogiem będzie pas zieleni 

izolacyjnej. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

dodał, że zanim taka inwestycja powstanie, RDOŚ opiniuje oddziaływanie na środowisko,  

są robione wszystkie pomiary, badania. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Alicja Szałkowska 

jeśli chodzi o konsultacje, przypomniała o procedurze planistycznej, podczas której będzie 

można składać wnioski do planu. Każdy, kto będzie miał jakieś zastrzeżenia, będzie mógł się 

wypowiedzieć. Przygotowany projekt planu będzie wyłożony do publicznego wglądu,  

odbędą się konsultacje społeczne na zasadzie dyskusji publicznej. Przy całej procedurze 

społeczeństwo ma możliwość uczestniczenia. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

słyszała wcześniej, że będzie 50 miejsc pracy. 
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Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

zasadą inwestowania w strefie ekonomicznej jest warunek inwestycyjny albo zatrudnieniowy. 

W tym przypadku jest zatrudnieniowy, łącznie powstanie 150 miejsc pracy, ponieważ  

50 nowych miejsc pracy zapewni także Firma ZPU „Prawda”. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

uważa, że w związku z powyższym tym bardziej pilną sprawą staje się stworzenie przejścia 

dla pieszych. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Alicja Szałkowska 

wie, że Wydział Gospodarki Komunalnej, który jest bezpośrednio w kontakcie z Generalną 

Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad zajmuje się tą sprawą. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych 

w centralnej części miejscowości Olecko - Kolonia. 

 

d) projekt uchwały w sprawie powołania Oleckiej Rady Seniorów 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Inez Castellaz – Styczyńska 

wyjaśniła, że zmiana ustawy o samorządzie gminnym pozwoliła na powoływanie rady 

seniorów. Zacytowała zapis z ustawy, że „Gmina sprzyja solidarności międzypokoleniowej 

oraz tworzy warunki do pobudzania aktywności obywatelskiej osób starszych w społeczności 

lokalnej”. Załącznikiem do projektu uchwały jest Statut Oleckiej Rady Seniorów.  

W pierwszej wersji uchwały Burmistrz zapisał wiek 65 lat. 65 rok życia to jest granica,  

po której mężczyźni mają uprawnienia emerytalne. Przedmiotowy projekt uchwały 

opiniowała Komisja Statutowa, która zgłosiła wniosek, aby w skład Oleckiej Rady Seniorów 

wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 55 rok życia. Komisja Oświaty (…) 

przychyliła się natomiast do autopoprawki Burmistrza i określiła ten wiek na 60 lat. Uchwała 

jest odwzorowana Radą Młodzieżową, z tym że sposób powoływania jej członków jest 

znacznie mniej kłopotliwy. Skład Rady będzie wynosił od 10 do 15 osób. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, co będzie w sytuacji, kiedy zgłosi się np. 20 chętnych. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Inez Castellaz – Styczyńska 

wówczas Burmistrz kryteriami oceny ustali skład. Jeżeli np. zgłosi się 15 osób z Placu 

Wolności, a 5 z Siejnika, to nie powoła się składu tylko spośród mieszkańców Placu 

Wolności. Kryteria mogą być różne. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

nie ukrywa, że będzie głosował przeciwko tej uchwale, ponieważ nie widzi sensu, aby taki 

twór powoływać. Był problem z wyborem rady osiedlowej na Siejniku, jest zlikwidowana 

rada na ul. Składowej. Ludzie, szczególnie starsi, nie chcą się angażować. Mają prawo 

startować do Rady Miejskiej, jeśli się nie dostaną mają swoich przedstawicieli. Natomiast 
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Rada Młodzieżowa powinna jak najbardziej funkcjonować, należy ją zachęcać  

do działalności. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

z kolei on zna wielu emerytów, którzy bardzo interesują się życiem miasta. Starają się  

np. za jego pośrednictwem przedstawiać pomysły i uważa, że wskazane jest, aby ta rada 

powstała. Starsi mieszkańcy poczuliby się dowartościowani. Zna przynajmniej 6 osób, które 

chciałyby do tej rady wejść. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

uważa, że ustalenie wieku na 55 lat stwarza szansę ludziom młodszym, jeżeli chcą działać nie 

widzi powodu, by blokować im taką możliwość. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

stwierdziła, że Rada Miejska jest postrzegana przez niektórych jako forma polityki. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając propozycję Komisji Statutowej, aby w skład Oleckiej Rady Seniorów 

wchodzili przedstawiciele osób, które ukończyły 55 rok życia, przy 4 głosach za, 1 głosie 

wstrzymującym i 1 głosie przeciw pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

powołania Oleckiej Rady Seniorów. 

 

e) projekt uchwały w sprawie wyznaczenia kierunków działań Burmistrza Olecka  

w kadencji 2014-2018 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

wyjaśnił, że na posiedzeniu Komisji Oświaty (…) radny Maciej Juchniewicz zgłosił wniosek 

o zdjęcie z porządku obrad najbliższej sesji przedmiotowy projekt uchwały.  

Doszedł do wniosku, że należy ten projekt uchwały szerzej przedyskutować na komisjach. 

Przedłożył swoje propozycje, które zostały przesłane radnym drogą mailową. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja nie opiniowała projekt uchwały w sprawie wyznaczenia kierunków działań 

Burmistrza Olecka w kadencji 2014-2018. 

 

f) projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w zakładzie 

opieki zdrowotnej oraz domu pomocy społecznej 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

wyjaśnił, że przed wyborami Rada Miejska podejmuje uchwałę  w sprawie utworzenia 

odrębnych obwodów głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej oraz domu pomocy 

społecznej to znaczy tam, gdzie w dniu wyborów będzie przebywać co najmniej 15 osób.  

Na terenie gminy Olecko są takie dwa miejsca: hospicjum w Jaśkach oraz szpital w Olecku, 

gdzie będą działać obwodowe komisje wyborcze. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia 

odrębnych obwodów głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej oraz domu pomocy 

społecznej. 

 

g) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu 

konsultowania z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie 

 

Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Alicja Mieszuk 

poinformowała, że w obecnym kształcie uchwały jest zapis, który wymusza wybór tylko 

jednej z form konsultacji. Do tej pory przyjmowaną przez nią formą konsultacji było 

spotkanie z sektorem pozarządowym na temat rocznego programu współpracy.  

Nie każdemu odpowiadał dzień bądź godzina. Dlatego też zmiana dotyczy tego, aby można 

było łączyć formy konsultacji, wskazywać kilka, nie tylko jedną. Ponadto uchyla się załącznik  

w celu jednolitego brzmienia zapisów w jednym dokumencie. Podczas ostatniego posiedzenia 

Komisji Oświaty (…) padła uwaga, żeby wnieść dodatkowy zapis. Burmistrz zgodził się  

i w formie autopoprawki proponuje, by w § 5 ust. 2 brzmiał „Czas trwania konsultacji  

nie może być krótszy niż 14 dni kalendarzowych”. Rzeczywiście takiego terminu wcześniej 

nie było, stąd uwaga jest słuszna. Dodała, że reszta zmian jest kosmetyczna, pojawiły się 

teksty jednolite uchwał, na które się powołuje. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

 

h) projekt uchwały w sprawie objęcia granicami Suwalskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej S.A. nieruchomości gruntowych, położonych na terenie Gminy Olecko 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

wyjaśnił, że Olecko prawdopodobnie będzie jedynym miastem, gdzie jednocześnie będą dwie 

strefy Warmińsko-Mazurska i Suwalska. Obecnie Suwalską Specjalną Strefą Ekonomiczną 

jest objęty zakład w Ełku. Firma ZPU Prawda chce dalej w tej strefie za swoimi zakładami  

w Olecku wybudować nowoczesny tartak. Właściciel zobowiązał się do zatrudnienia 50 osób. 

Będą produkowane sklejki, które są nowością, jest to lekka konstrukcja, ale bardzo trwała. 

Rozmowy trwały wiele miesięcy, ponieważ inne samorządy również namawiały, żeby 

inwestować na ich terenach,. Jednak rozmowy Burmistrza poskutkowały, że będzie to właśnie 

Olecko. W ciągu najbliższych dwóch lat powstanie 150 nowych miejsc pracy, jest to bardzo 

dużo. Obecnie w Olecku bezrobocie jest na poziomie 23%, w Ełku na poziomie 25%,  

w pozostałych gminach w województwie warmińsko-mazurskim wynosi powyżej 30 i 40 %. 

Olecko zajmuje 4 miejsce w województwie, jak zakłady zaczną działać, być może wynik 

sięgnie poniżej 20%. W związku z powyższym przedsięwzięciem właściciel zakładów 

zamierza zainwestować 49 milionów złotych.  
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał czy nie będzie problemu z odbiorem transportu. Zwrócił uwagę, że na terenie miasta 

obowiązują ograniczenia dotyczące ciężkiego sprzętu. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

wyjaśnił, że samochody będą poruszały się obwodnicą, nie będą wjeżdżały do miasta. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie objęcia 

granicami Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. nieruchomości gruntowych, 

położonych na terenie Gminy Olecko. 

 

i) projekt uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy 

Przedszkolu z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku oraz Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Zespole Szkół w Olecku 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Elżbieta Rękawek 

poinformowała, że przedłożony projekt uchwały jest konsekwencją uchwały w sprawie 

zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Przedszkolu z Oddziałami 

Integracyjnymi w Olecku oraz Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Zespole Szkół  

w Olecku, którą Rada Miejska podjęła podczas ostatniej sesji. Pani Kurator przekazała 

pozytywną opinię w sprawie likwidacji w związku z tym można dokonać tej likwidacji. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie likwidacji 

Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Przedszkolu z Oddziałami Integracyjnymi  

w Olecku oraz Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Zespole Szkół w Olecku. 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2015-2024 

 

k) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, że zwiększa się plan dochodów o 1.833.258,00 zł, zgodnie z załącznikiem  

Nr 1. Zwiększa się plan wydatków o 1.880.026,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 2. Różnicę 

stanowią przychody budżetu gminy w wysokości 46.768,00 zł. W dziale Turystyka, 

wprowadza się plan dotacji celowej w ramach programów finansowanych z udziałem 

środków europejskich w kwocie 605.765 zł na zrealizowany w 2014 roku w ramach Programu 

Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska 2007 – 2013 projekt pn. „Budowa ścieżki 

rowerowej na szlaku dawnej kolejki wąskotorowej”. Wyjaśniła, że środki na ten projekt nie 

wpłynęły w 2014 roku, wpłynęły dopiero pod koniec lutego czy na początku marca bieżącego 

roku. Ponieważ część środków unijnych zaplanowanych w roku 2014 nie wpłynęła  

w ubiegłym roku, więc mieliśmy problemy po stronie wydatków, których nie mogliśmy  

w całości zrealizować. W dziale Różne rozliczenia w związku z otrzymaną od Ministra 

Finansów decyzją zwiększa się plan części oświatowej subwencji ogólnej o 327.493 zł.  

W dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, wprowadza się plan dotacji  
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w wysokości 900.000 zł na dalszy etap projektu pn. „Partnerstwo na rzecz ochrony  

wód obszaru transgranicznego Litwy, Polski i Rosji” realizowanego w ramach Programu 

Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska – Rosja 2007-2013. Projekt, który realizowano 

wspólnie z Litwą i Rosją do 2014 roku został zakończony. W tej chwili w marcu pojawiła  

się możliwość wykorzystania jeszcze oszczędności z tego projektu w wysokości 900.000 zł  

z dotacji oraz wkład własny w kwocie 100.000 zł. 10 marca złożono wniosek do  Wspólnego 

Sekretariatu Technicznego w Warszawie o możliwość przedłużenia projektu, na chwilę 

obecną nie jest on zaakceptowany. Po uzyskaniu zgody instytucji wdrażającej planowany jest 

remont długiego mostu drewnianego na rzece Lega oraz zakup urządzenia specjalistycznego 

na potrzeby oczyszczalni ścieków. Jeśli chodzi o opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi zmieniło się Rozporządzenie Ministra Finansów w sprawie klasyfikacji 

dochodów i wydatków. Zarówno opłaty jak i wydatki w tej chwili klasyfikuje się w jednym 

rozdziale 90002 Gospodarka śmieciowa. W dochodach burmistrz wprowadza autopoprawką 

przeniesienie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi z rozdziału 75618  

do rozdziału 90002. Jest to techniczne przesunięcie do odpowiedniego rozdziału tak,  

aby wszelkie dochody i wydatki, jeśli chodzi o gospodarkę śmieciową, były w jednym 

rozdziale 90002. Po stronie wydatków gospodarka śmieciowa także była w różnych 

rozdziałach, stąd są przeniesienia z Administracji publicznej np. płace pracowników  

są przenoszone do tego rozdziału 90002. W tej chwili po stronie dochodów i wydatków  

na gospodarkę śmieciową jest ta sama kwota 3.180.000 zł. Po stronie wydatków w dziale 

Transport i łączność, rozdz. 60014 – drogi publiczne powiatowe, zwiększa się plan dotacji 

celowej na pomoc finansową dla Powiatu Oleckiego na zadanie „Budowa drogi w Babkach 

Gąseckich”. Wyjaśniła, że Powiat wykonał przedmiotową drogę, tylko, że gmina  

nie przekazała w ubiegłym roku dotacji w wysokości 400.000 zł. Dlatego wprowadzamy ją  

w tym roku jeszcze raz i zostanie ona przekazana. W ubiegłym roku po stronie dochodów  

nie zrealizowano dochodów ze środków unijnych i nie mieliśmy środków, żeby przekazać 

dotację m.in. dla powiatu oraz Regionalnego Ośrodka Kultury w wysokości 87.000 zł.  

Jak będzie sprawozdanie z wykonania budżetu to będzie widoczne, ze po stronie wydatków  

za 2014 rok te zadania nie zostały wykonane, ponieważ fizycznie nie było środków na koncie. 

W Administracji publicznej, Urzędy gmin, zmniejsza się plan wydatków bieżących  

o 213.285 zł z tytułu kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami. W wyniku 

zmiany klasyfikacji budżetowej wydatki z tego tytułu klasyfikuje się w rozdziale 90002.  

W dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział  – Ochotnicze 

straże pożarne, zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych o 50.000 zł z tytułu 

zaplanowanych środków na wykonanie projektu budowy strażnicy OSP Gąski. Zadanie  

ze zmienioną nazwą przenosi się do działu 900, rozdział 92109 – świetlice, nazwa zadania 

„Budowa świetlicy wiejskiej z boksem garażowym w Gąskach” w kwocie 50.000 zł.  

Jest to podyktowane tym, że na to zadanie będziemy składać wniosek na dofinansowanie  

z Programu rozwoju Obszarów wiejskich, który nie dofinansowuje strażnic. W dziale Oświata  

i wychowanie, zwiększa się plan wydatków ogółem o 200.000 zł w planie Urzędu Miejskiego 

z przeznaczeniem na remonty placówek oświatowych, w tym: szkoły podstawowe  

– 100.000 zł, gimnazja – 100.000 zł. W planie wydatków Urzędu Miejskiego – dowożenie 

uczniów do szkół, tworzy się paragraf 4260 – zakup energii z planem 150 zł, przenosząc  

te środki z paragrafu 4300. Z dniem 1 stycznia 2015 roku weszła w życie tzw. ustawa 

okołobudżetowa, która nałożyła na jednostki samorządu terytorialnego obowiązek 

przeznaczenia na zadania związane ze stosowaniem specjalnej organizacji nauki i metod 

pracy dla dzieci i młodzieży środków w wysokości nie niższej niż zostały na te zadania 

naliczone w części oświatowej subwencji ogólnej. Dla Gminy Olecko tak naliczona kwota 

wynosi 1.480.347 zł. W dziale – Pomoc społeczna zwiększa się plan wydatków w MOPS 

Olecko o kwotę 5.440 zł, na wkład własny do Programu Aktywizacja i Integracja realizowany 

przez PUP w Olecku. Program kierowany jest do bezrobotnych, korzystających ze świadczeń 

pomocy społecznej. Wkład własny Gminy stanowi 40%, jest to dopłata do wynagrodzenia  
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w tym programie, który Urząd Pracy realizuje. Zwiększa się o 5.145 zł plan na zadaniu 

inwestycyjnym pn. „Budowa oświetlenia w Giżach”, co pozwoli zakończyć zadanie  

i uruchomić oświetlenie w bieżącym roku. Zmiany są wprowadzane do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Olecko na lata 2015-2024. 

 

Uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Opinie Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015-2024. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2015 rok. 

 

l) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu  

na realizację zadania pn. „Budowa drogi powiatowej nr 1907N Kijewo - Chełchy  

– dr. kraj. nr 16 w miejscowości Babki Gąseckie” 
 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy rozliczenia współfinansowanego w 2014 roku zadania 

inwestycyjnego „Budowa drogi powiatowej Nr 1907N Kijewo – Chełchy – dr. kraj. nr 16  

w m. Babki Gąseckie”. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadania pn. „Budowa drogi 

powiatowej nr 1907N Kijewo - Chełchy – dr. kraj. nr 16 w miejscowości Babki Gąseckie”. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Wojciech Bojar – Prezes Stowarzyszenia „Otwarte Drzwi” w Olecku 

zwrócił się do Komisji z prośbą o pomoc w znalezieniu na terenie Olecka magazynu, najlepiej 

dużego, przeznaczonego na składowanie różnego rodzaju rzeczy na potrzeby Stowarzyszenia. 

Wyjaśnił, że wcześniej użytkowany był magazyn przy ul. Parkowej, który został rozebrany.  

W Stowarzyszeniu nie ma miejsca do przechowywania tak dużej ilości rzeczy. Wiele osób 

zgłasza się do niego w celu przekazania mebli, urządzeń, odzieży. Chętnie przyjąłby  

te rzeczy, jednak nie ma gdzie ich przechowywać, rzeczy marnują się, ludzie je wyrzucają,  

bo nie mają co z nimi zrobić. Szkoda, bo podopieczni ośrodka, którzy dostają  

np. lokal komunalny, nie mają pieniędzy na wyposażenie w podstawowe sprzęty. 

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

zapytał, czy ma jakiś pomysł, gdzie te rzeczy można by ewentualnie składować. 

 

Wojciech Bojar – Prezes Stowarzyszenia „Otwarte Drzwi” w Olecku 

odpowiedział, że nie.  

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

zaproponował, by zapytać właściciela budynku po dawnym Domu Dziecka. 
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Wojciech Bojar – Prezes Stowarzyszenia „Otwarte Drzwi” w Olecku 

odpowiedział, że z tego co wie właściciel ma już plany co do przeznaczenia tego budynku. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

poinformował, że członkowie Komisji rozpropagują tę potrzebę, być może ktoś będzie mógł 

pomóc. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

odczytał wniosek radnej Marii Wandy Dzienisiewicz zgłoszony podczas sesji Rady Miejskiej 

w Olecku, odbytej w dniu 25 lutego 2015 r.: 

 wniosek dotyczy zmiany porządku obrad sesji. Już od początku kadencji można 

zauważyć, że punkt „Głos wolny, wolność ubezpieczający”, powinien znaleźć się 

przed punktem dotyczącym podjęcia uchwał. Wie, że jest to wieloletnia tradycja, 

jednak mając na uwadze nie tylko dzisiejszą sytuację należy dać możliwość zabierania 

głosu mieszkańcom wcześniej, tym bardziej wtedy, gdy Rada podejmuje 

kontrowersyjne uchwały. Uważa, że wniosek należy przedyskutować na Komisjach 

Rady Miejskiej, 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

w tym miejscu poinformował, że podczas sesji w punkcie przed podjęciem uchwał praktyką 

jest, że poza uwagami sołtysów i przewodniczących rad, za zgodą Rady, Przewodniczący 

udziela głosu innej zainteresowanej osobie. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zauważył, że jednak formalnie lista osób, które mogą się wypowiedzieć w tym punkcie  

jest zamknięta. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

uważa, że wszystko zależy od Przewodniczącego i Rady, czy wyrażą zgodę na zabranie głosu. 

Może jednak warto to uregulować, by zainteresowana osoba mogła wypowiedzieć się  

na temat konkretnej uchwały przed jej podjęciem. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

odczytał punkt sesji w brzmieniu: Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących  

Rad i Zarządów Osiedli oraz radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej dotyczące projektów 

uchwał.  

 

Komisja przyjęła stanowisko, by w punkcie obrad sesji Uwagi i wnioski Sołtysów, 

Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli oraz radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej 

dotyczące projektów uchwał Przewodniczący, za zgodą Rady udzielał głosu danej osobie  

w celu zwięzłego wypowiedzenia się na temat konkretnego projektu uchwały. 

 

Ponadto poinformował, że do komisji wpłynęły następujące sprawy: 

 wniosek Sołtysa Sołectwa Świdry o naprawę drogi gminnej w miejscowości Świdry, 

 propozycje Klubu Radnych OKO w celu zapoznania się oraz ewentualnego przyjęcia 

w projekcie uchwały w sprawie wyznaczenia kierunków działań Burmistrza Olecka  

w kadencji 2014-2018. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

prosił członków komisji o sugestie odnośnie listy osób, które należy zaprosić na komisję  

w związku z zaplanowanym na miesiąc kwiecień tematem Polityka prorodzinna gminy. 
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Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

uważa, że należy zaprosić przedstawicieli Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

i Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

proponuje zaprosić również Kierownik Wydziału Edukacji. Ponadto zaproponował,  

by w planie pracy Komisji ująć temat Bezpieczeństwo w mieście i gminie Olecko,  

w tym obrona cywilna. 

 

Komisja, w planie pracy na 2015 rok w miesiącu październiku przyjęła temat 

Bezpieczeństwo w mieście i gminie Olecko. Ustaliła, że na przedmiotowe posiedzenie 

Komisji należy zaprosić przedstawicieli Policji, Straży Pożarnej, SP ZOZ w Olecku, 

Weterynarii, Powiatu oraz pracownika Urzędu odpowiedzialnego za obronę cywilną. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zgłosił następujące wnioski: 

 o uporządkowanie dwóch skarp, zlokalizowanej przy hotelu Skarpa oraz drugiej idąc  

w kierunku Skoczni, 

 o usunięcie starego słupa energetycznego położonego przy wejściu na Skocznię, 

 o zakup odkurzacza do usuwania psich odchodów, który ponadto można wykorzystać 

do usuwania kawałków szkła, kapsli itd. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

wnioskuje o usprawnienie działań prowadzonych przez odpowiednie służby na targowicy 

miejskiej w dniach handlowych, egzekwowanie handlu w granicach targowicy  

oraz parkowanie samochodów w wyznaczonych do tego miejscach. Przed targowicą między 

parkingami jest pas zieleni, samochody wjeżdżają tam i handlują. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące wnioski: 

 ponawia wniosek zgłoszony podczas poprzedniego posiedzenia komisji o przycięcie 

krzewów na ulicy Kościuszki przy przystanku autobusowym, ponieważ nie zostało  

to zrobione, 

 ponawia wniosek o wyrównanie drogi w Sedrankach na terenie dawnej wąskotorówki. 

Został wyrównany odcinek od drogi głównej, natomiast w stronę lasu droga  

nie została poprawiona, 

 o oczyszczenie okolic stawu przy ul. Słowackiego. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

  

     Protokołowała                                                                 Przewodniczący Komisji 

 

Karolina Kuskowska                                                                  Leszek Olszewski 

 


